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Støtter Pige - Kvindeelite fodbolden i Varde IF 

        Sportsudvalg 
         Pige - Kvinder 

Referat udvalgsmøde onsdag d. 14/12-2022. 
 

Tilstede: Aase Damgaard, Mogens Hedelund, Torben Kristiansen, Karl Brynningsen, Kristian Kamp, 

Kurt Nørregaard Jeppesen. 

 

Afbud: Ingen 

 

1. Godkendelse af dagsorden, udpegning af referent. 

Godkendt – Aase referent 

2. Godkendelse af referat 26/10-2022 

Godkendt 

3. Orientering fra formanden (Kurt Nørregaard Jeppesen) 

a) Opfølgning siden sidste møde 

Kurt uddelte 10 års nål til Martin Damgaard og 50 års nål til Karl Brynningsen, og tak-

kede samtidig begge for det store frivillige arbejde som de begge har lagt i VIF. Varde 

Kommune afholder også i 2023 et lignende arrangement. Derfor har klubben valgt at op-

rette et dokument i klubbens Dropbox, med navne og start for deres frivillige arbejde i 

VIF som frivillige trænere og ledere. 

Der afholdes strategimøde mandag d. 19/12-2022, deltager: Kurt – Kristian – Kian – Je-

sper. Snak om udviklingen fra den klub vi pt er, til ”Akademi niveau”. DBU har stillet en 

person til rådighed til at sætte os ind i, regler og muligheder i forbindelse med ønsket om 

at udvikle Varde IF Pige-/Kvinde fra det vi kender i dag til en større ”forretning”.  Der er 

planlagt et møde til 19/12 22. kl. 1800. Udvidet mødedeltagere, Mogens – Karl – Aase, og 

oplæg via Teams fra Nicolaj Kaas (Ligachef) på ca. 30 minutter. Kristian aftaler med Ni-

colaj. 

Bestyrelsen har afholdt møde med bestyrelsen fra herrerne. God dialog, der blev fremhæ-

vet, at de 2 bestyrelser skal arbejde bedre sammen omkring emner der skal løftes overfor 

specielt Varde Kommune, Fritidscenteret og øvrige samarbejdspartnere. Det betyder for 

os, at vi skal være opmærksom på at vi ikke går enegang, med emner som kunne give et 

bedre aftryk ved at gå sammen. Varde Kommune er ikke afvisende omkring etablering af 

en hybridbane med lysanlæg på opvisningsbanen. Nyt møde afholdes ultimo januar 2023, 

hvor der måske vil ligge et svar fra Varde Kommune. Det blev også besluttet at oprette en 

arbejdsgruppe, hvori VIF og herrernes bestyrelse samt Jesper Brodersen vil indgå. De fy-

siske rammer på Sportium strækker ikke til licens på drengesiden, ligesom pengene heller 

ikke er der. Alternativt ville det nok være mere formålstjenligt at arbejde på etablering af 

overbygningshold i samarbejde med oplandsklubberne. Derfor er det næppe realistisk at 

arbejde hen imod om en ansøgning om 1½ år. 

Fra bestyrelsesmøde: UL meddelte, at vi ikke når i mål til at starte op 1/1-2023, hvilket 

afstedkom kritik fra KNJ. Derfor anvendes Conventus frem til 1/7-2023. Forinden skal der 

afholdes kursus med repræsentanter fra hvert sportsudvalg.  UL rekvirerer handlingsplan 

for implementering fra Torsten Cagnelli, DBU, som drøftes på næste bestyrelsesmøde. 

http://www.vardeif.dk/
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Jørgen Daugbjerg er børneudviklingstræner, mens Jesper Frederiksen er udviklingstræner 

på pigesiden. Det skal koordineres. 

Aftalen med DBU angående børnefodbolden skal finpudses og underskrives med opstart 

foråret 2023. 

Snus- & alkohol politik: Det blev besluttet at lægge DBU´s retningslinjer ind på Hjemme-

siden. Børneafdelingens intropakke til forældre trænere kan efter en opdatering anvendes 

af de øvrige sportsudvalg til introduktion af nye trænere til Varde IF. Tages op på næste 

bestyrelsesmøde. Næste møde d. 4/1-2023. 

Røg og damp bør der også være en holdning til – KURT tager det med på næste bestyrel-

sesmøde, så vi får en fælles holdning til det i klubben 

4. Regnskab 

1) Regnskab 2022 – 2023 

Bemærkninger til indtægter 

a) Kontingenter positiv + 26.000 kr. ift. budget 

b) DBU Licens – 20.000 kr. ift. budget 

c) Støtteforeningen – 20.000 kr. ift. til årsbudget. Beløb fra Claus Sørensens 

fond og aftale med Varde Kommune er gået i vores regnskab. Det er samtidig 

besluttet at indkøbe 2 x VEO 2 kameraer + abonnement, Wyscout ift. licens 

for 2022 – 2023 16.000 kr. Ekstra beløb ifm. sponsorlogo på spilletøj på ca. 

25.000 kr. Samlet ca. 80.000 kr. 

Samlet ligger indtægterne positivt ift. budget på ca. 175.000 kr. 

Bemærkninger til udgifter 

d) Uddannelse - 20.000 kr. ift. budget 

e) Materiel – 63.000 kr. ift. budget. Grundet køb af VEO og ekstra udgifter til 

sponsor tryk. 

f) Fysioterapi + 25.000 kr. ift. budget. KURT Fysioterapi og fysisk træning skal 

deles i to poster på budgettet. 

Samlet ser udgifterne fornuftige ud ift. budget og det ekstra beløb som kommer 

fra Støtteforeningen på ca. 80.000 kr. 

Det betyder at Støtteforeningen ”mangler” at indbetale ca. 100.000 kr. ift. budget 

som ville være 3 x 90.000 kr.  

5. Orientering fra øvrige   

1) Talentsektorgruppen (Kristian Kamp) 

a) Status trænerteam foråret 2023 

a. U18DM - fortsætter som nuværende 

b. U16DM - fortsætter som nuværende 

c. U16L1-2 – Jesper Bloch og Willy Bjerg 

d. U14 - fortsætter som nuværende 

e. U13 - fortsætter som nuværende 

b) ITL for ungdomsuddannelserne 

a. KK har holdt møder med Varde Kommune og Ungdomsuddannelserne 

på Campus. Der er enighed om etablering af en ordning fra sommeren 

2023. Der laves en politisk sag og det forventes at kunne generere noget 

http://www.vardeif.dk/
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økonomi, men der bliver brug for at presse på for en større finansiering, 

hvis ordningen skal være bæredygtig. Her arbejdes der desuden med en 

egenbetaling på mellem 2500-5000 kr. pr. År. 

c) Ansættelse af fysisk træner 

a. KK har lavet aftale med Lars Christian Termansen ift. Et styrket set-up 

af den fysiske træning i foråret 2023. Aftalen er tidsbegrænset og skal 

være som erstatning for den tidligere aftale med Emcare. Aftalen lever 

op til licenskrav og giver os et massivt løft ift. Tidligere. KK gennemgår 

aftalen. KK og KNJ skal udfærdige kontrakt. 

d) Nyt fra DBU vedr. auditering og Licens 2023-2025 

a. KK har deltaget på webinar vedr. Licens 23-25 dd. Resumé gives på 

mødet. Vi skal auditeres d. 28. februar 2023. Forberedelserne er allerede 

i gang. 

e) Sammenhæng mellem børneafdelingen og pige-kvindeafdelingen ift. Børneud-

viklingstræner 

a. I den nye licens er der øgede licenskrav. Det skal drøftes hvordan vi 

møde de krav. I samarbejde med børneafdelingen eller alene? Jesper 

Frederiksens rolle skal afklares og prioriteres. 

f) Træningsplan for vintertræning 

a. Godt samarbejde med de øvrige afdelinger. Der er sammenfald efter 

nytår, så her skal der laves en opdatering af planen.  

g) Udlandstur og træningslejr 

a. Vi afholder en del træningslejre og benytter fortrinsvis efterskoler lokalt 

for at opbygge relationer og samarbejde. 

b. U16DM skal på udlandstur til Spanien for at deltage i et internationalt 

stævne i Påsken. 

h) Strategimøde og økonomi? 

a. Drøftelse af deltagerkreds på strategimødet. Jeg mangler at vi får den 

kommercielle del repræsenteret og belyst. Vi er kommet langt med at 

skaffe økonomi, men jeg mener stadig vi er nødt til at tage flere skridt 

på det område. I mine øjne er der behov for en strategi på klub- eller 

som minimum afdelingsplan og denne skal stå på to, eller måske flere, 

ben, hvis vi vil bevare vores position fremadrettet. Jeg er med på vi ikke 

er FC København, men jeg indsætter alligevel link til inspiration 

(https://www.fck.dk/strategi)  

2) Uddannelsesansvarlig (Mogens Hedelund) 

a) Status ITL 

a. Den 6.12. var der opfølgningsmøde omkring VITA indkaldt af Varde 

Kommune. Fra Varde IF deltog drengetræner Rene Jensen, klubrepræ-

sentant drenge Ulrik Liestmann, pigetræner Carsten Larsen, talentchef 

Kristian Kamp, Uddannelseskoordinator Mogens Hedelund og Klubfor-

mand Mette Marie Madsen. Det skabte uden tvivl opmærksomhed hos 

kommunen. ITL var på forhånd blevet drøftet på udvalgsmøde i 

http://www.vardeif.dk/
https://www.fck.dk/strategi
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kommunen og tilbagemeldingen var, at administrationen skulle under-

søge 4 alternativer: 

i. Etablere ITL som valgfag => åben for alle, screening ikke tilladt 

ii. Etablering af Idrætsklasser 

iii. Træning tidligere om morgenen eller efter skoletid 

iv. Op til skolerne 

Indledningsvist skal bemærkes, at der igen blev udtrykt utilfredshed med, at 

Frelloskolen på egen hånd har forringet vilkårene for ITL. Særligt taget i be-

tragtning, at det er en ITL er en relativ ny byrådsbeslutning.  

Der var lydhørhed overfor – som Kristian Kamp anførte i stærke vendinger – 

at det er spillerne, der bliver taget som gidsel, når de skal vælge mellem ud-

dannelse og fodbold, og dette ikke var acceptabelt. Trods dette blev der ikke 

åbnet op for at bakke på beslutningen om at inddrage UUV-timer til fagtimer, 

hvorved spillerne misser fagtimer fra Frelloskolens side. 

Ad. i.  

Flere skoler/idrætsgrene har ikke screening og nævnte kunne være en løsning. 

Fodbold drenge og piger i Varde kan ikke bruge denne model, dels grundet 

antallet af drenge og dels pigernes licenskrav og krav til kvalitet. 

Ad. ii. 

Lykkesgårdskolen har allerede erklæret, at de gerne vil arbejde på idrætsklas-

ser, hvis der kan godkendes økonomi til det. Det ligger ikke lige for, at Frello-

skolen har mulighed for eller vilje til dette, selvom de fleste elever går på Frel-

loskolen. 

Ad. iii. 

Eftermiddagstræning blev hurtigt afvist. Efter en længere drøftelse aftalte sko-

lelederne, at de ville undersøge mulighederne for først at starte undervisningen 

op kl. 8.45 mandage og torsdage for øvrige elever i 7.-9. kl. mod at træningen 

starter op kl. 7.30 (mod 7.45 i dag) og så måske kun af 1 times varighed (eller 

at det accepteres at eleverne møder lidt senere ind). Derved går de ikke glip af 

undervisning eller kun i begrænset omfang. 

Skolerne blev sendt tilbage for at undersøge det i deres bestyrelser samt ved 

kørselskontoret (bus), da senere mødetidspunkter kan have betydning for bus-

kørsel både om morgenen og eftermiddagen.  

Ad. iv. 

Blev ikke drøftet. 

Konklusionen blev, at der arbejdes med iii og samtidig undersøges økonomien 

for egentlige idrætsklasser jf. punkt ii. Der er ikke modtaget tilbagemelding fra 

skolerne endnu vedrørende punkt iii. 

Der er planlagt fælles infomøde for den kommende sæson den 17. januar, dog 

med forbehold for, at der skal være klarhed over forholdene. Vi har svært ved 

at anbefale piger at deltage under de nuværende forhold. Screeningsdatoer og 

uvildig person skal findes af den sportslige sektor. Kommunen arbejder med 

en digital ansøgningsproces i år. 

http://www.vardeif.dk/
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b) Status VITA 

a. Der har været afholdt informationsmøde ultimo november. Grundet 

usikkerheden på ITL var flere spillere opfordret til at deltage. Kristian 

Kamp stod for informationsmødet. 

b. Der er screening i uge 5-6 (2/2-23 og 9/2-23) Kristian Kamp og Jesper 

Frederiksen er på styringen. Simon Karkow deltager som uvildig. 

3) Støtteforeningen gruppe (Louise Nielsen/Aase Damgaard) 

VM Arrangement aflyst pga. manglende tilmeldinger. 

Juletræs indsamling 8/1 kl 09 meldes ud i løbet af næste uge. 

Forespørgsel fra Bestyrelsen, om vi vil være støtteforening for hele VIF. 

4) Sponsorgruppen (Torben Kristiansen) 

a) Status støtte ift. budget 2022/2023 

Tror vi er over budget😊 

b) Status sponsorarbejdet 

Der er ikke kommet flere nye sponsorer til siden sidst. Der er konkret forhand-

ling med Jens Laigaard / A Solar, Iversen Busser. Desuden forsøgt etableret 

kontakt med Det Faglige Hus og Cloud Factory 

Karl: 

Jesper Brodersen har givet et sponsorat på kr. 8.000 til hjælp til betaling af arm-

bånd til fitness. 

Er i gang med at finde ny Bank i Varde til Støtteforeningen, da vi pt har bank i 

Tarm (da tidligere kasser boede i Skjern). Er i snak med Skjern Bank i Varde 

som vi indgå aftale om hjertesponsorat og 2 gratis konti.  

KRISTIAN – kontakter Mona og høre om der er mulighed for at få/købe (for 

billige penge) til at lave revisorarbejde for Sponsorudvalget/Støtteforeningen. 

c) Status/opfølgning ”sponsorvæg” på stadion, ift. sidste referat. 

Vi er stort set klar med sponsorvæggen. Den vil ligne den herrerne har hæn-

gende på Opvisningsbanen. Skal være klar medio februar 2023, grundet ”spon-

sor” arrangement. 

5) Materielansvarlig (Martin Damgaard) 

a) Ønsker til Hummel- og Aservemidler 

Der skal afgives ønsker til ovenstående med udgangen af 2022, så de kan be-

handles på bestyrelsesmøde d. 4/1-2023. 

Martin har her til aften fremsendt oplæg til Hummelmidler til Kurt. 

6) Eventuelt 

Møderække forår 2023 

Onsdag d. 25/1-2023 

Onsdag d. 1/3-2023 

Onsdag d. 12/4-2023 

Onsdag d. 31/5-2023 

Onsdag d. 21/6-2023 

http://www.vardeif.dk/

